

Title (en)  
Vacuum pump

Title (de)  
Vakuumpumpe

Title (fr)  
Pompe à vide

Publication  
**EP 2933497 A2 20151021 (DE)**

Application  
**EP 15159512 A 20150317**

Priority  
DE 102014105582 A 20140417

Abstract (en)  
[origin: JP2015206362A] PROBLEM TO BE SOLVED: To provide an improved vacuum pump in which the flow of gas opposite to a pumping direction is as small as possible.SOLUTION: The vacuum pump, in particular a turbo-molecular pump, comprises at least a pumping mechanism for pumping gas along a pump channel 10 extending from a main inlet to an outlet for gas. The pumping mechanism is configured such that a first pump effective portion 136 is provided upstream of a second pump effective portion 138 in the pumping mechanism, and has a higher compression capacity than that of the second pump effective portion 138, and/or such that the second pump effective portion 138 has a higher suction capacity than that of the first pump effective portion 136.

Abstract (de)  
Eine Vakuumpumpe, insbesondere Turbomolekularpumpe, umfasst wenigstens einen Pumpmechanismus (124) zum Pumpen von Gas längs eines von einem Haupteinlass (70) zu einem Auslass für das Gas verlaufenden Pumpkanals (10) und ist dadurch gekennzeichnet, dass der Pumpmechanismus derart ausgebildet ist, dass ein erster pumpwirksamer Abschnitt (136) des Pumpmechanismus, der stromaufwärts bezüglich eines zweiten pumpwirksamen Abschnitts (138) des Pumpmechanismus vorgesehen ist, ein höheres Kompressionsvermögen als der zweite pumpwirksame Abschnitt aufweist, und/oder dass der Pumpmechanismus derart ausgebildet ist, dass der zweite pumpwirksame Abschnitt ein höheres Saugvermögen als der erste pumpwirksame Abschnitt aufweist.

IPC 8 full level  
**F04D 19/04** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**F04D 19/044** (2013.01); **F04D 29/542** (2013.01)

Cited by  
JP2019502048A; EP4273405A1; US10944308B2; EP3845764A3

Designated contracting state (EPC)  
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)  
BA ME

DOCDB simple family (publication)  
**EP 2933497 A2 20151021; EP 2933497 A3 20151202; EP 2933497 B1 20201007**; DE 102014105582 A1 20151022; JP 2015206362 A 20151119;  
JP 6185957 B2 20170823

DOCDB simple family (application)  
**EP 15159512 A 20150317**; DE 102014105582 A 20140417; JP 2015084159 A 20150416